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Protokół 
XIX Sesji Rady Gminy  
z dnia 8 września 2016r. 

 
Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że Sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
Jakub Żołądek 
sołtysi: 
Paweł Doba 
Jolanta Fludra 
Lucyna Jaroszewska 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Jan Mąderek 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Mieczysław Tomkowiak 
Jacek Walkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak-Tyczka - Radca Prawny  
Monika Nowicka- Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa 
Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie – Marzena Socha 
Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach – Grzegorz Stachowiak. 
 
Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad i nie ma 
propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku z powyższym zarządził głosowanie w 
sprawie przyjęcia porządku obrad.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
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Porządek obrad przedstawiał się następująco : 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Kleszczewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2016-2024. 
8. Przygotowanie szkół i przedszkoli do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2016/2017 

-przedstawienie informacji.  
9. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
10. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
11. Zapytania i wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia  
Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia  
Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu z poprzedniej sesji żaden z radnych 
nie zgłosił uwag. W związku z powyższym członkowie rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 13 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XVIII Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5 porządku posiedzenia  
Projekt uchwały Nr XIX/141/2016 w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła pani Monika Nowicka. 
Pani Nowicka poinformowała, że projekt został szczegółowo omówiony podczas wspólnego 
posiedzenia komisji. Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu uchwały głosował 1 radny. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała nr XIX/141/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIX/142/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 
przedstawiła Pani Skarbnik Mirosława Nowak. Pani Skarbnik poinformowała, że projekt 
został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. Radni nie mieli 
pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
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Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 3 radnych. 
Uchwała nr XIX/142/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIX/143/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2016 - 2024 przedstawiła Pani Skarbnik Mirosława Nowak. 
Pani Skarbnik poinformowała, że projekt został szczegółowo omówiony podczas wspólnego 
posiedzenia komisji. Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 13 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 3 radnych. 
Uchwała Nr XIX/143/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8  
Pan Przewodniczący poprosił Dyrektorów Zespołów Szkół o przestawienie informacji na 
temat przygotowania szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego 2016/2017. 
Pani Marzena Socha  Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie poinformowała, że liczba 
uczniów w przedszkolu wynosi 149 w tym: 
- przedszkole 3 – latki: 29  
- przedszkole 4 – latki: 43  
- przedszkole 5 – latki: 32 
- przedszkole 6 – latki: 45 
Pani Dyrektor poinformowała, że w szkole w Kleszczewie uczy się 523 uczniów w tym: 
- szkoła podstawowa - 253 uczniów 
- edukacja wczesnoszkolna - 136 uczniów 
- klasy IV-VI -  117 uczniów 
- gimnazjum 121 -  uczniów.  
Pani Dyrektor dodała,  że liczba oddziałów jest następująca: 
- przedszkole 7 
- szkoła podstawowa 12 
- gimnazjum 6 
- RAZEM 25 
Pani Dyrektor poinformowała, że średnia liczba uczniów w oddziale szkolnym wynosi 20,7. 
Zatwierdzona liczba godzin w tygodniu w roku 2016/2017 wynosi 963. 
Liczba nauczycieli na urlopie dla poratowania zdrowia – 2 osoby i 2 osoby na urlopie 
macierzyńskim, 1 osoba na urlopie bezpłatnym. 
Pani Dyrektor poinformowała, że liczba nauczycieli wynosi wg osób: przedszkole 11, szkoła 
36 co daje RAZEM 47 nauczycieli. Wg etatów: przedszkole 11, szkoła 34,33, wg awansu 
zawodowego: stażyści 1, kontraktowi 13, mianowani 13, dyplomowani 20 co daje razem 47. 
Pani Dyrektor podała również liczbę pracowników administracyjno-obsługowych w etatach: 
których jest odpowiednio: 
- przedszkole 3,00 
- szkoła 5,75  
- stołówka 3,00 
- RAZEM: 11,75 
Dyrektor poinformowała, o liczbie sal lekcyjnych których jest – przedszkole 7, szkoła 17, co 
daje razem 24 sale.  
Szkoła dysponuje jeszcze: stołówką, świetlicą, gabinetem psychologa, gabinetem higienistki, 
stomatologa, intendenta, oraz salą zabaw. Czas pracy świetlicy szkolnej to: 700 - 1700. 
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Pani Dyrektor poinformowała o remontach przeprowadzonych w wakacje do których 
należało: 
- remont szatni klas „0” ze względu na 7 oddział w przedszkolu, 
- naprawa kanalizacji – zalało kotłownię i kostkę chodnikową, 
- demontaż części starego placu zabaw w przedszkolu, 
- bieżące naprawy wod-kan i elektryczne, 
- odmalowany pokój nauczycielski. 
 
Pan Przewodniczący poprosił Pana Grzegorza Stachowiaka -  Dyrektora Zespołu Szkół w 
Tulcach o przedstawienie informacji  n/t przygotowania szkoły w Tulcach do nowego roku 
szkolnego. 
Pan Dyrektor przedstawił zestawienie uczniów, które pokazane jest w tabeli poniżej:  
 

Oddziały Liczba uczniów Uwagi 

3-4 latki 25  

4-latki 25  

5-latki 25  

5,6-latki 24  

5,6-latki 14 oddział przedszkolny 5-cio godz. 

5 oddziałów 113 PRZEDSZKOLE  

 

kl. I a, b 43 33 ucz. - sześciolatki 

kl. II a, b, c, d 79 61 ucz. - sześciolatki 

kl. III a, b, c, d 83 48 ucz. - sześciolatki 

10 oddziałów 205 
EDUKACJA WCZESNOSZKOLNA  

142 ucz. – sześciolatki 69,2% 

kl. IV a, b, c 68 27 ucz. - sześciolatki 

kl. V a, b, c 55 25 ucz. - sześciolatki 

kl. VI a, b, c 66 23 ucz. - sześciolatki 

9 oddziałów 189 II ETAP EDUKACYJNY  
75 ucz. – sześciolatki 39,7% 

19 oddziałów 394 
SZKOŁA PODSTAWOWA  
217 ucz. – sześciolatki 55,1% 

 

kl. I a, b, c 71 21 ucz. – sześciolatki 29,6% 

kl. II a, b 50  

kl. III a, b 48  
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7 oddziałów 169 GIMNAZJUM  

26 oddziały 
563 

było 568 
SZKOŁA PODSTAWOWA + 

GIMNAZJUM  

 

31 
oddziałów 

676 
było 675 

ZESPÓŁ SZKÓŁ  

 
Pan Dyrektor poinformował, że w Zespole Szkół w Tulcach, w stosunku do ubiegłego roku 
szkolnego nie zaszły żadne istotne zmiany. Liczba uczniów, pomieszczeń lekcyjnych i 
oddziałów nie uległa zmianie. Do dyspozycji klas edukacji wczesnoszkolnej i tzw. szkolnej 
zerówki pozostaje 5 pomieszczeń, a jest 10 oddziałów, stąd niektóre klasy będą kończyły 
zajęcia obowiązkowe o godz. 16.35. Większość klas edukacji wczesnoszkolnej będzie 
kończyła zajęcia o godz. 15.45.  
Klasy IV –VI szkoły podstawowej i klasy gimnazjalne zajęcia obowiązkowe realizować będą 
w większości do godz. 16.35. Na zajęcia edukacyjne zostanie wykorzystana również stołówka 
szkolna w godzinach, w których nie są wydawane śniadania i obiady. 
Pan Dyrektor poinformował o pracach remontowych i porządkowych wykonanych w czasie 
wakacji do których należało: 

• malowane całego przedszkola, holu edukacji wczesnoszkolnej, sali nr 1 i 2, 
• wymiana wykładziny podłogowej w holu nauczania początkowego i w przedszkolu, 
• malowanie elewacji zewnętrznej w przedszkolu, 
• prace porządkowe na przedszkolnym placu zabaw, 
• wymiana drzwi łączących szkołę z halą sportową, 
• całkowita wymiana sieci elektrycznej w pracowni komputerowej łącznie z wymianą 

rozdzielni, 
• zakup 40-tu indywidualnych szafek dla uczniów, 
• wymiana blatów przy stolikach uczniowskich w sali nr 10 i 13, 
• założenie rolet w stołówce szkolnej i kuchni, 
• zakup dwóch laptopów ( sekretariat ), 
• czyszczenie wszystkich podłóg i dywanów, 
• strojenie trzech pianin. 

 
Pan Dyrektor poinformował, że kadra pedagogiczna liczy:  
PRZEDSZKOLE: 
- 11 nauczycielek pełnozatrudnionych 
( 2 – stażystki, 2 – kontraktowy, 6-mianowany, 1-dyplomowana) 
dwie nauczycielki na rocznym urlopie dla poratowania zdrowia  
SZKOŁA: 
- 53 nauczycieli, w tym: 
- 40 pełnozatrudnionych pracujących, 
- 9 niepełnozatrudninych, 
- 2 urlopy macierzyńskie, 
- 2 urlopy dla poratowania zdrowia. 
 
STOPIEŃ AWANSU ZAWODOWEGO NAUCZYCIELI w szkole w Tulcach prezentuje się 
następująco: nauczyciele stażyści: 3, nauczyciele kontraktowi: 12, nauczyciele mianowani: 
19, nauczyciele dyplomowani: 19 
Zakończone staże na stopień nauczyciela: mianowanego: 1, dyplomowanego: 1. 
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Pan Dyrektor poinformował, że wszyscy nauczyciele posiadają pełne kwalifikacje do 
prowadzonych zajęć dydaktycznych i specjalistycznych. 17 nauczycieli ma uprawnienia 
egzaminatorów sprawdzianu, egzaminu gimnazjalnego i maturalnego OKE. 
Dyrektor poinformował również o etatach administracyjno – obsługowych i tak:  
0,5 - obsługa administracyjno – finansowa , 
1,00 - sekretarz szkoły, 
1,00 - nauczyciel asystent, 
0,5 – intendent, 
2,5 – sprzątaczki, 
2,75 – kucharki, 
1,00 – woźny, konserwator – łącznie z przedszkolem, 
2,00 - woźne oddziałowe , 
Łącznie z przedszkolem 11,25 etatów. 
 
Pan Wójt  wręczył Pani Dyrektor Marzennie Socha akt powierzenia stanowiska Dyrektora 
Zespołu Szkół w Kleszczewie na lata 2016-2021, życząc wielu sukcesów i satysfakcji 
zawodowej. 
Pan Rajchelt zadał pytanie Pani Dyrektor jaki jest klucz przy tworzeniu klas np. w 
gimnazjum. Pani Dyrektor poinformowała, że przy tworzeniu klas nie korzysta się z żadnych 
kluczy. Podstawowym założeniem jest by w klasach były dzieci, które osiągają lepsze wyniki 
jaki i ci słabsi uczniowie. Ma to za zadanie by wyrównywać poziom między uczniami, 
mobilizować do nauki i polepszać wyniki, a także ważne dla szkoły jest by w klasach były 
dzieci z różnych wsi po to by nie stwarzać sytuacji podziału dzieci ze względu na miejsce 
zamieszkania. Pani Dyrektor poinformowała, że takie działania wpływają korzystnie na 
integrację klasy.  
  
Ad. 9 porządku posiedzenia 
Przewodniczący poinformował, iż 31 sierpnia 2016r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji 
Oświaty i Kultury, Komisji Finansowo - Gospodarczej oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska, którego tematem było: szkolenie z obsługi programu e-sesja, a także 
przygotowanie szkół i przedszkoli do nowego roku szkolnego oraz sprawy bieżące 
wynikające z działalności gminy. Przewodniczący poinformował, że radni w dniu 31 sierpnia 
2016r. wizytowali szkołę w Kleszczewie Tulcach i Ziminie. Dodał, że Radni mieli również 
okazję odwiedzić nową szkołę prywatną BONUM FUTURUM w Tulcach. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 
Pan Wójt złożył sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Poinformował o wydarzeniach i spotkaniach: 
24 VI - uroczystość włączenia OSP Gowarzewo do KSRG 
27 VI - Zgromadzenie  ZM GOAP - I część / 20 VII 2 część / 2 IX spotkanie konsultacyjne 
ZM GOAP - dycyzje i dyskusje związane uzgodnieniem treści umowy pomiędzy ZM GOAP 
a miastem Poznań w związku z uruchomieniem spalarni odpadów ITPOK oraz z ustaleniem 
składu Zarządu  
28 VI Zarząd ZM Schronisko, min. podjęcie uchwały o udzieleniu absolutorium dla Zarządu 
oraz zmiany w budżecie, min. związane z uzyskaniem zwrotu podatku VAT z tytułu budowy 
schroniska  
28 VI Konkurs na dyr. ZS w Kleszczewie - kontynuacja p. Marzena Socha 
7 VII/ 5 VIII rozmowy w ENEA w spr. przebudowy zasilania energetycznego 
modernizowanej bazy ZK oraz projektowanego budynku OPS i Policji 
11 VII - Rada Metropolii - min. zmiany w Strategii ZIT dotyczące mozliwości zakupu 
autobusów, modernizacji baz oraz budowy węzłów przesiadkowych w gminach, w których 
nie występuje transport kolejowy 
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11 VII - spotkanie konsultacyjne w Ośrodku Kultury dotyczące Obwodnicy Powiatu 
22 VIII - przetarg na sprzedaż gruntów w Krzyżownikach - sprzedane w całości za 3.714.440 
zł. 
30 VIII - Zarząd TP / 2 IX Zarząd / 2 Walne Zgr. - min. dostosowanie dokumentów 
Stowarzyszenia do nowych wymagań prawnych, ustalenie harmonogramu naborów na 
działania z udziałem środków unijnych, 
1 IX - otwarcie niepublicznej szkoły Bonum Futurum w Tulcach 
2 IX - spotkanie z Nadleśniczym w sprawie terenu rekreacyjnego w lesie tuleckim (projekt 
Skarby Lasu) 
3 IX - Zakończenie Lata - Tulce  
5 - 22 IX - zebrania wiejskie. 
 
Pan Wójt poinformował o inwestycjach i remontach takich jak:  
- zakończenie budowy bieżni lekkoatletycznej na stadionie w Kleszczewie, 
- zakończenie budowy 104m chodnika w Ziminie, 
- podpisana umowa na budowę oświetlenia w Gowarzewie - ul. Lawendowa, Waniliowa, 
Szałwiowa, Szafranowa, Miętowa, Brzozowa i cz. Trzeckiej. termin wykonania 7 styczeń 
2017r. 
- uzgodniona budowa chodnika w Tulcach od ul. Konwaliowej do Nagietkowej, 
- budowa drogi na teren inwestycyjny - oszczędności w przetargu na wykonanie nawierzchni 
z tłucznia pozwoliły na ułożenie nawierzchni asfaltowej 452,3m. Termin wykonania 10 
listopada. Odc. boczny 295,7m zlecenie projektu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
Pan Wójt podał pod dyskusję podjęcie współpracy z gm. z Ukrainy Złote Bilcze, obw. 
Tarnopolski. 
Radny Szafrański zapytał się jak wygląda podjęcie takiej współpracy i czy to pierwsza taka 
propozycja współpracy.  
Pan Wójt poinformował, że najczęściej współpraca polega na zorganizowaniu wymiany 
dzieci i młodzieży oraz zorganizowaniu spotkań przedsiębiorców. Dodał, że nawiązanie takiej 
współpracy wiąże się z dodatkowymi kosztami, które przyjdzie z tego tytułu gminie ponosić. 
Jak podkreślił Pan Wójt koszty są głównym powodem braku takiej współpracy. Pan 
Przewodniczący zaproponował by takie konsultacje w tej sprawie przeprowadzić na 
poszczególnych posiedzeniach Komisji, gdyż jak zaznaczył wówczas będzie można dokładnie 
przeanalizować zalety i wady  podjęcia takiej współpracy. Radni zaproponowali by ten temat 
dokładniej omówić na posiedzeniach komisji, wówczas będzie możliwość dokładnego 
omówienia tego tematu. 
Pan Rajchelt zadał pytanie co będzie się znajdowało na sprzedanym ostatnio terenie 
inwestycyjnym w Krzyżownikach, i jakiego rzędu były koszty budowy bieżni. Pan Wójt 
poinformował, że wg deklaracji nabywców w Krzyżownikach będzie powstawała fabryka dla 
firmy BOSTIK, bazy transportowe, a także firma z branży spożywczej. W temacie bieżni Pan 
Wójt poinformował iż koszt wyniósł 366tys. zł.  Pan Wójt zwrócił uwagę, że zgodnie z 
przewidywaniem koszty budowy biezni poniesione przez Gminę były niższe niż kwota 
przeznaczona w budżecie i dużo niższe niż te, o których mówili przeciwnicy tej inwestycji, tj. 
1,2 mln zł. 
Sołtys Gowarzewa zapytała czy już coś wiadomo w sprawie terenu pod plac zabaw w 
Gowarzewie. Pan Wójt poinformował, że teoretycznie istnieje możliwość wykupienia 
gruntów tylko jest obawa czy w planie zagospodarowania przestrzennego takie przeznaczenie 
będzie zgodne, bo jak podkreślił może takie przedsięwzięcie wywołać pretensje 
bezpośrednich sąsiadów. 
Pani Sołtys zaproponowała, że może zasadne byłoby zaproszenie na zebranie wiejskie 
przedstawicieli Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedzialnych za wyznaczenie obwodnicy 
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oraz budowę ulicy Siekiereckiej, o które to przedsięwzięcia  mieszkańcy tyle pytają. Pan Wójt 
poinformował, że na chwilę obecną nie widzi takiej konieczności, bo jak  podkreślił trwają 
cały czas konstruktywne  rozmowy na temat inwestycji powiatowych na terenie Gminy, a na 
dyskusję n/t przebiegu obwodnicy przyjdzie czas wówczas, gdy Powiat przedstawi 
propozycję jej przebiegu.  
Pan Wawrzyniak zapytał na jakim etapie prac jest temat oświetlenia w Gowarzewie na 
osiedlu domów jednorodzinnych na ulicy Konwaliowej i sąsiedzkich. Pan Wójt 
poinformował, że jest intencja by problem oświetlenia został rozwiązany w przeciągu 2 lat.  
Sołtys wsi Zimin skierował swoje pytanie do Pani Radczyni Prawnej Anny Woźniak – Tyczki 
czy są jakieś postępy w sprawie spółdzielni. Pani Tyczka przypomniała zawiłość sprawy,  
poinformowała o podjętych  staraniach by doprowadzić do zakończenia procesu likwidacji 
oraz o ograniczeniach możliwości rozwiązania problemu przez Gminę. Dodała, że ma 
nadzieję na rozwiązanie już niebawem tej sprawy. 
 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 19:50. 
 
Protokołowała       Za zgodność z przebiegiem obrad 
Joanna Jankowiak          Przewodniczący Rady Gminy 
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